
 

 
 
 

 

 

 
 

 
 

Alig néhány hónappal az országgyűlési vá-
lasztások után újabb szavazásra készül az 
ország, Sólyom László köztársasági elnök 
október 3-ra tűzte ki az önkormányzati 
választás időpontját. Mit takar ez a vokso-
lás, és miért lehet fontos számunkra? 
 

Az önkormányzati választásokon kerül sor a 
helyi önkormányzati képviselők, a polgár-
mesterek, valamint a megyei közgyűlés tag-
jainak megválasztására. Természetesen min-
den választás fontos, de az önkormányzati 
választás különös jelentősége abban rejlik, 
hogy itt nem egy távoli és megfoghatatlan 
parlamenti voksolásra készülünk, hanem va-
lóban saját településünk sorsáról dönthetünk, 
ráadásul jellemzően nem pártok jelöltjeire, 
hanem független jelöltekre szavazhatunk 
majd (leszámítva a megyei közgyűlést). 
A választás lebonyolítására új törvény alap-
ján (2010. évi L. törvény) kerül majd sor. A 
polgármester megválasztása technikailag 
nem változik, a (várhatóan) több jelölt közül 
az lesz a győztes, aki a legtöbb szavazatot 
kapja. Azonban sok szabály megváltozott, 
ebből a polgárok számára a legfontosabb az 
lehet, hogy módosult a megválasztásra kerülő 
helyi képviselők száma. >> 

>> Folytatás a 3. oldalon azonos címmel 
 
 

 
 
 

Kicsit döcögősre sikerült az idei Falunap 
lebonyolítása, hiszen több fellépő is le-
mondta a szereplést, de a szervezők kitet-
tek magukért, idén frissebb műsor, és 
minden eddiginél kulturáltabb körül-
mények várták az érdeklődőket, akik lát-
hatóan remekül szórakoztak a hajnalig 
tartó programok során. 
 

Hét elején még minden a legnagyobb rend-
ben zajlott a falunapi előkészületekkel. A 
munkálatokban résztvevőknek köszönhetően 
napról napra épült-szépült a helyszín, egyre 
inkább kirajzolódott, hogy idén minden eddi-
ginél kulturáltabb körülmények fogadhatják 
az érdeklődőket. Ez a fejlődés nagyban kö-
szönhető az új sörsátor felállításának, illetve a 
büfé kulturáltabb és tágasabb elhelyezésének 
(utóbbihoz Alsópáhok biztosította a sátort). 
Ráadásul olyan szépítészeti megoldások is a 
kellemesebb megjelenést szolgálták, mint a 
színpad mögé elhelyezett hatalmas Felsőpá-
hok címer. Ellenben az utolsó pillanatokban 
kiderült, hogy különböző okok miatt Lovay 
László és Lola sem vállalja a fellépést, az ő 
pótlásuk komoly feladatnak ígérkezett. 
Szép, napsütéses reggelen a hagyományok- 
hoz híven idén is szentmisével kezdődött a 

 
 
 
 
Kívül-belül teljesen felújították a zalakösz-
vényesi kultúrházat. A költségeket az Ön-
kormányzat és a Felsőpáhokért Közalapít-
vány állta, a renoválásban társadalmi 
munkában a helyi lakosok is részt vettek. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Omladozó vakolat, elöregedett nyílászárók, 
dülöngélő falak, a közművek teljes hiánya. 
Az udvaron lévő szép harangláb és a falon lé-
vő tábla emlékeztetnek rá, hogy ez a ház ere-
detileg valamilyen közösségi célt szolgálha-
tott. Bizony, a zalaköszvényesi kultúrházról 
van szó, amely elavult, lassan életveszélyessé 
váló épület volt. Karbantartására, állagmegó-
vására hosszú ideje nem volt anyagi lehetősé-
ge az önkormányzatnak. Idén azonban a költ-
ségvetés tartaléka lehetővé tette a felújítás 
megvalósítását, amelyet a képviselő-testület 
egyhangúan támogatott, hiszen a település- 
 
 
 
 

nap, amelyen Kovács János esperes-plébános 
hálát adott Istennek, hogy megvédte vidékün-
ket a természeti csapásoktól, és oltalmába 
vette a falu lakosságát. Ugyanakkor fontos-
nak tartotta, hogy a mise felajánlása által to-
vábbi kegyelemben részesülhessünk az Úr ál-
tal. Ezt követően méltatta a falunapi kezde-
ményezést, amely már szép hagyományokra 
tekint vissza, és dicséretesnek tartotta, hogy 
ez a kedves közösségi nap szentmisével kez-
dődhet. Miért volt ez a hagyományos ese-
mény idén mégis rendhagyó? Mert a mise 
után János Atya Felsőpáhokért Kitüntetésben 
részesült, Németh Sándor polgármester ele-
venítette fel életpályáját, méltatta a település-
ért végzett odaadó munkásságát. 
A mise után a képviselő-testület tagjainak út-
ja Zalaköszvényesre vezetett, ahol a szépen 
felújított kultúrház ünnepélyes átadására 
került sor, melyet János Atya is megáldott. 
Közben beindult az élet a sportcentrumban is, 
9 órától ugyanis kezdetét vette a kispályás fo-
cibajnokság. A címvédő debreceni-páhoki 
BarBár FC-t ezúttal öt csapat igyekezett meg-
akadályozni abban, hogy újabb egy évre ha-
zavigyék a vándorkupát. A két 20X40 méter-
es pályán két csoportban zajlottak a küzdel-
mek, majd az elődöntőkkel és a helyosztókkal  

 
 
 
 
rész lakói is igényelték a közösségi épület 
használatát. 
A felújítás teljes összege 5 millió 250 ezer fo-
rint, amelyből 1 millió 500 ezer forintot a 
Felsőpáhokért Közalapítvány, a fennmaradó 
3 millió 750 ezer forintot az Önkormányzat 
biztosította. 
Ebből az összegből teljes körű felújítást vé-
geztek. A falakat kívül újravakolták, a tető új 
fedőburkolatot kapott, belül az előteret újra 
járólapozták, a padlót lecsiszolták, kifestettek, 
új függönyöket vásároltak. A közműveket is 
be kellett vezetni, és emellett férfi és női mos-
dót is újonnan építettek, ezek eddig teljesen 
hiányoztak az épületből. A kerítés és a járda 
megépítését a helyi lakosok társadalmi mun-
kában vállalták. A közeljövőben sor kerülhet 
televízió és DVD-lejátszó beszerzésére is. 
Összességében egy igényesen felújított épü-
letet vehetnek birtokba a településrész lakói, 
akik társadalmi munkában maguk is többen 
részt vettek a munkálatokban. 
Az ünnepélyes átadásra a július 3-i Falunap 
keretében, 9 óra 30 perckor került sor, ame-
lyen Kovács János esperes-plébános is részt 
vett, aki megáldotta az épületet. 
 

Varga Ádám 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

folytatódott a kupa. A döntőbe végül a folya-
matosan javuló formát mutató BarBár FC és 
a végig magabiztosan játszó, felsőpáhoki já-
tékosokból álló Lúzer FC jutott be. Küzdel-
mes, de sportszerű meccsen végül az utolsó 
percekben szerzett góllal, a nevével ellentét-
ben egy meccset sem veszítő Lúzer FC győ-
zött. Mögöttük a Kezthely-Police, az Alsópá-
hoki Öregfiúk, az Adria Ice és az Unicum 
(hévízi rendőrök) együttese végzett. A csapa-
tok a kupákat és az okleveleket a polgármes-
tertől és Pap László szervezőtől vehették át. 
Miközben a nagyok a focipályán ügyködtek, 
beindultak a gyerekprogramok is. Az ügyes-
ségi játékok helyett idén kézműves foglalko-
záson szórakozhattak a fiatalok. Volt itt a vi-
aszos batikolástól kezdve, a csiszolt üveg-
gyöngyfűzésen, a fonal technikán és a ter-
mésképek készítésén át az arcfestésig min-
den, amiben a gyermekek (és szüleik) kipró-
bálhatták tehetségüket. >> 
 

>> Folytatás a 2. oldalon azonos címmel 
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Közben megérkezett a már visszatérő ven-
dégnek számító Mutyi Bohóc is, akinek a 
műsora idén is sok érdeklődőt vonzott a sá-
torba. Persze a gyerekek ezt követően sem 
maradtak elfoglaltság nélkül, ugyanis délután 
mászófal, ugrálóvár és csúszda várta őket. 
Idén később állították fel ezeket, de ez nem is 
baj, ugyanis délelőtt így is volt bőven prog-
ram, a hőség csillapodása után viszont egé-
szen estig nyugodtan ki lehetett volna rakni a 
„telt ház” táblát. 
A déli órákban a látogatók a büfésátor felé 
vették az irányt, ahol minden eddiginél na-
gyobb területen, bőséges választékkal és jutá-
nyos áron várták a Hazel-Placc Lacikonyha 
szakácsai a vendégeket. Ráadásul az étel- és 
italkínálat egészen éjszakáig kitartott, ami 
mindenképp pozitívum. 
A délutáni program a több évtizedes múltra 
visszatekintő Helikon Táncklub versenytán-
cosainak műsorával kezdődött, akiket a Héví-
zi Underground táncegyüttes kiváló írsztepp 
táncosai követtek (akik a messze földön híres 
Hévízi Táncstúdió táncosaiból alakultak). A 
műsorok színvonalára nem is lehetett panasz, 
az érdeklődők létszámára annál inkább, de 
azért szépen lassan kezdett megtelni a sátor. 
Lovay László (aki nem tudom, hogy mitől 
„sztárvendég”…) az utolsó napokban le-
mondta a fellépést, ez a szervezőknek fejfáj-
ást, egyeseknek csalódást, másoknak viszont 
megkönnyebbülést okozhatott. Helyette fellé-
pett a Black Riders együttes, pontosabban P. 
Nagy Ferenc és Kovács József László zenél-
tek, közülük utóbbi tagja a Black Ridersnek. 
Ők ketten évek óta sikeresen működnek 
együtt. Előbbi énekes a Tolcsvay Trió, utóbbi 
a 100 Folk Celsius tagja volt korábban. Két 
valóban magasan képzett zenészről van szó, 
akik erről élő műsorukban is tanúbizonyságot 
adtak. Talán az lehet némi kritika csak felé-
jük, hogy az interaktivitást kissé túlságosan 
erőltették, miközben erre a közönség részéről 
nem volt túl nagy igény. Az biztos, hogy 
összehasonlíthatatlanul jobbak voltak, mint 
Lovay lett volna, a közönség végülis hakni 
helyett minőségi élő zenét kapott, és kicsit a 
falunapi paletta is színesedett. 
17 órakor következett a nap egyik legszebb 
pillanata, ekkor került sor a „Felsőpáhok Köz-
ségért” helyi kitüntetés átadására. Kovács Já-
nos Atya fontos elfoglaltsága miatt már a reg-
geli mise után átvette a kitüntetést, így őt 
most csak távollétében méltatta Németh Sán-
dor polgármester. Volt azonban még egy ki-
tüntetett, id. Horváth Imre személyében, aki 
Polgármester Úr méltató szavai után látható- 

 
 
 

an meghatottan vette át kitüntetését. 
A program a tapolcai Kinizsi Táncegyüttes 
fellépésével folytatódott, akik szintén vissza-
térő vendégek már nálunk, és természetesen 
most sem okoztak csalódást, remek produkci-
óval rukkoltak elő. 
Idén a sztárvendégek a megszokottnál vala-
mivel később léptek fel, így sajnos a sátor is 
később telt csak meg, de 18 órakor Bunyós 
Pityu már telt ház előtt léphetett fel. A mula-
tós zene természetesen sosem hiányozhat a 
programból, ez rendjén is van. Ezúttal jobban 
odafigyeltek arra is, hogy ez a műfaj legyen 
időben korábban, ráadásul Lovay kimaradása 
amiatt is csak jót tett a programnak, hogy így 
nem volt „túl sok” a mulatósból. Bunyós Pi-
tyu műsorán idősebbek és fiatalabbak is kivá-
lóan szórakoztak (egyesek a színpad előtt tán-
colva). Az énekes remek hangulatot terem-
tett, nagyon közvetlenül viselkedett a színpa-
don és a fellépés után is, rengeteg közös fotót 
készítettek vele a rajongók, ráadásul azt is si-
került elérnie, hogy a „Polgármester, csak azt 
kérem” című számot Németh Sándor polgár-
mester együtt énekelje vele a színpadon. 
 
 
 
 
 
 
 
 
A pusztaszentlászlói Csak Csajok táncegyüt-
tes a nap folyamán többször is fellépett. Ez 
kiváló ötletnek bizonyult, hiszen változatos 
jelmezekben, többféle színvonalas produkci-
ót is bemutattak, ezzel remekül kitöltötték a 
sztárfellépők közti időközöket. 
Amint arról korábban már említést tettem, 
Lola is lemondta a fellépést, méghozzá 
betegség miatt. Ez rajongóit nyilván csaló-
dottsággal töltötte el, hiszen az egyik első 
számú tinisztárról van szó, azonban akik őt 
kedvelik, valószínűleg amiatt sem bánkódtak, 
hogy így a helyette beugró Barbee lépett fel. 
Hogy ki az a Barbee? Nekem fogalmam se 
volt róla, de úgy látszik, hogy én túl öreg 
vagyok már. Ugyanis a hölgyet az idei VIVA 
Comet díjátadón (amely az egyik leg-
rangosabb zenei díj Magyarországon) az év 
női előadójának választották, és a fiatalok kö-
zött rendkívül népszerű. Mi, férfiak mindene-
setre nem lehettünk csalódottak a csinos éne-
kesnő fellépése miatt, de a produkciójától 
nem voltam elájulva, nem úgy a nálam fiata-
labb rajongói, és ez éppen elég is. 
Este 8 órakor Erox lépett színpadra. Hát... So-
sem értettem azt, hogy ez az énekes mitől 
olyan népszerű. Tudom, sokan odáig vannak 
már attól is, hogy valaki olaszul énekel, hát 
még ha ezt olasz akcentussal magyarul teszi. 
Engem nem hatott meg a produkciója, de 
végülis a közönség a tapsával szavazott, így 
semmiképpen sem lehet utólag rossz válasz-
tásnak minősíteni a meghívását.  

A Desperado csillaga az utóbbi években lát-
szólag kicsit megkopott, de újabban ismét 
egyre inkább a középpontba kerültek. Az el-
múlt évtized egyik legsikeresebb magyar 
együtteseként rengeteg rajongójuk van, ez a 
felsőpáhoki fellépésük alkalmával is megmu-
tatkozott. Szinte minden számuk sláger, a kö- 
zönség pedig láthatóan jól szórakozott. 
Sajnos a szervezők számára még este sem ér-
tek véget a megpróbáltatások, ugyanis a Har-
kányból érkező Tabáni István nem jött meg 
időre. Ezt azzal a praktikus megoldással hi-
dalták át, hogy a 22:45-re tervezett tűzijátékot 
előrehozták 22 órára. Ez maximum azoknak 
okozott problémát, akik a focimeccs miatt 
nem voltak éppen a pályán. De aki ott volt, 
nem panaszkodhatott, talán az eddigi faluna-
pok közül a legszebb tűzijátékot láthattuk. 
Tabáni István az utóbbi hónapokban ismeret-
len múzeumi teremőrből Magyarország egy-
ik legünnepeltebb énekesévé vált. Teljesen 
megérdemelten. Sokat kellett rá várni, de a 
türelmes és fegyelmezett közönség kivárta a 
majdnem egy órás csúszást. Megérte. Ha ez 
az ember elkezd énekelni, az zseniális. Ezt 
nem is szeretném részletezni, mindenki tudja, 
miről beszélek. Viszont az is biztos, hogy 
nem egy született színpadi ember. Egy hely-
ben áll a színpadon, érthetetlenül beszél, más-
kor hosszú másodpercekig hallgat. De kit ér-
dekel? Este 11 órakor olyan élő műsort adott, 
amilyet nem nagyon láthatott még a felsőpá-
hoki falunapok közönsége. 
Tabáni István fellépése után Horváth Imre 
búcsúzott el a közönségtől, a jövőben ugyan-
is másnak kívánja átadni a műsorvezetést. Őt 
köszönet illeti a hosszú éveken át tartó magas 
színvonalú tevékenységéért. Reméljük, még 
meggondolja magát! 
A napot idén is az utcabál zárta, amelyhez a 
Fantasia zenekar adta a talpalávalót. Hajnal-
ban még bőven voltak, akiket a szúnyogok 
nem ettek meg és energiájuk is volt még a 
tartalmas egész napos program után. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Idén is sokan dolgoztak azon, hogy színvona-
las műsort állítsanak össze és, hogy biztosít-
sák ehhez a megfelelő körülményeket, őket 
nagy köszönet illeti. Még mindig van hova 
fejlődni abban, hogy még változatosabb le-
gyen a program, de nem csoda, hogy így is a 
felsőpáhoki Falunap a környék legszínvona-
lasabb ilyen jellegű rendezvénye. 

Varga Ádám 
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Idén immár harmadik alkalommal ítélték 
oda a „Felsőpáhok Községért” helyi kitün-
tetést. A képviselő-testület egyhangú hatá-
rozatával úgy döntött, hogy 2010-ben is 
kettő kitüntetést adományoz, mégpedig 
Kovács János helyettes esperes és Horváth 
Imre helyi egyházközségi tag részére. 
 

Horváth Imre 1949-ben 
született Felsőpáhokon. 
1966-tól 1980-ig a Köz-
útépítő Vállalatnál dol-
gozott, majd 1980-tól 
2009-ig a Magyar Posta 
Hévízi Hivatalának kéz-
besítője volt, azóta 
nyugdíjas. 1965 és 1969 
között a felsőpáhoki fut-
ballcsapat kapusa volt. A sportegyesület újjá-
alakításában 1993-ban alapító tagként részt 
vett. A rendszerváltást követő országgyűlési 
és helyhatósági választásokon a helyi válasz-
tási bizottságba választotta a képviselő-testü-
let, ennek a szervnek azóta is elnöke. A felső-
páhoki egyházközség képviselő-testületének 
tagja. Tevékenyen kivette a részét a település 
társadalmi munkáinak megszervezésében, le-
bonyolításában. A labdarúgócsapat újjászer-
vezése idején részt vett a focipálya kialakítás-
ában. Közreműködött a helyi művelődési ház 
felújításában, valamint a templom felújításá-
hoz kapcsolódó munkák végzésében. Tevé-
kenyen részt vett a billegéri hegy villanyve-
zeték-hálózat kialakításának megszervezésé-
ben, mellyel szintén elősegítette a település 
fejlődését. A helyi lakosság és katolikus kö-
zösség szolgálatában hosszú időn át végzett 
kiemelkedő tevékenysége, példamutató em-
beri magatartása alapján a képviselő-testület 
Horváth Imre részére „Felsőpáhok Község-
ért” kitüntetést adományozott. 
 
 
 

Idén folytatódott Felsőpáhokon az útfelújí-
tási program, méghozzá az Ady Endre és 
a Gyöngyvirág utcával. 
 

A beruházással sor került az Ady utca teljes 
hosszában az útburkolat felújítására kb. 600 
méter hosszan. Ennek során megerősítették 
és szélesítették is az úttestet. A munkálatokat 
a Horváth-Ép Kft. végezte el, méghozzá 12 
millió 208 ezer forint ellenében. Ehhez a tele-
pülés pályázaton 4 millió 633 ezer forint 
csökkentett összegű támogatást kapott. 
A Gyöngyvirág utca állapota szintén nagyon 
rossz volt. Az Ady utca kivitelezője 1 millió 
187 ezer forintos ajánlatot tett az aszfaltozás-
ra, melyet a képviselő-testület megrendelt, 
hogy ezzel a község északi részén lévő utak 
állapota megfelelő legyen. 
A kivitelezés befejezése a rossz időjárás miatt 
kicsit nehézkes volt, de az elkészült útszakasz 
most nem csak szebb és masszívabb, de a 
szűk hely ellenére is láthatóan szélesebb lett. 

Kovács János Karmacson született 1941-ben. 
Győrben, 1971. június 17-én szentelték pap-
pá. Zalaapátiban 1971 és 1973 között káplán-
ként szolgált, majd 1976-ig Nagykanizsán a 
Szent József templomban látta el e feladatot. 
1977-ben Kaposvárra, a Nagyboldogasszony 
templomba került. Plébánosként először In-
kén szolgált 1978-tól 13 éven keresztül. 
1991-ben került Alsópáhokra, s azóta látja el 
Alsópáhok, Felsőpáhok, Nemesbük, Sármel-

lék és Szentgyörgyvár 
településeken a lel-
kipásztori teendőket. 
1985-ben címzetes es-
peres, majd 1998-tól 
helyettes esperes egy-
házi címmel rendelke-
zik. Alsópáhokra kerü-
lését követően vala-
mennyi, a plébániához 

tartozó templomok külső és belső felújítását 
megszervezte. 1993-tól az Alsópáhoki és a 
Felsőpáhoki Kolping Család Egyesület egy-
házi vezetője. Egész papi tevékenységét és 
hitvallását átitatja a békesség és szeretet hir-
detése, a másokkal való törődés, az odafigye-
lés, az egyetértésre törekvés, a segítőkészség 
biztosítása. A helyi katolikus közösség min-
den korosztályának nyújt tanítást, szolgálatot. 
A település lakossága előtt köztiszteletben áll. 
A legkisebbeket tanítja a szépre, jóra, tisztes-
ségre, a mások tiszteletére és toleranciára. A 
felnőtt korosztály tagjait az igehirdetésen kí-
vül segíti a mindennapi élet gondjainak le-
küzdésében, az elesettek részére támaszt, vi-
gaszt nyújt és segítséget ad. Az idősebb nem-
zedék részére hitet ad a nehézségek, a család 
esetleges hiányának elviseléséhez, a magány 
leküzdéséhez. A helyi katolikus közösség 
szolgálatában kiemelkedő érdemei, példamu-
tató emberi magatartása alapján a képviselő-
testület Kovács János részére „Felsőpáhok 
Községért” kitüntetést adományozott. 
 
 
 

>>Folytatás az 1. oldalról 
 

Korábban Felsőpáhokon 5 képviselőre lehe-
tett szavazni, ez a régi szabályok alapján 
most 7 főre nőtt volna (ugyanis átlépte a la-
kosság a 600 főt), viszont az új törvény miatt 
végülis nem nő, hanem csökken a számuk, 
így idén ősszel 4 képviselőt választhatunk 
meg. Technikailag ez úgy fog kinézni, hogy 
az összes képviselő egy lapon lesz felsorolva, 
ezekből mindenki legalább 1, legfeljebb 4 je-
lölt mellé teheti le a voksát. Ha valaki 
négynél több jelöltre is ikszel, akkor a szava-
zata érvénytelen lesz.  
Ráadásul Polgármester Úr és a képviselő-tes-
tület több tagja is jelezte már, hogy nem kí-
vánja újra jelöltetni magát, így idén nem csak 
az a fontos, hogy minél többen menjenek el 
szavazni, hanem az is, hogy azok, akik úgy 
érzik, hogy tehetnek valamit ezért a faluért, 
azok polgármester- illetve képviselő-jelölt-
ként is elinduljanak a választáson. Ehhez még 

 
 
 

Áprilisban elkészült Felsőpáhok új játszó-
tere. A 10 millió forintos beruházás meg-
valósítására pályázati támogatással nyílt 
lehetőség. 
 

Tíz évvel ezelőtt épült Felsőpáhokon utoljára 
játszótér. Az akkori játékok azóta elöregedtek 
és sajnos nem feleltek meg az Európai Uniós 
szabványoknak sem, így felújításuknak nem 
lett volna sok értelme. Ráadásul a régi helyen 
„más” problémákkal is meg kellett küzdeni. 
Új játszótér építésére önerőből nem lett volna 
lehetősége a településnek, a régóta tervezett 
beruházásra idén az Új Magyarország Vidék-
fejlesztési Program pályázatán, a Zala Termál 
Völgye Leader-csoport tagjaként az önkor-
mányzat 7,8 millió forintot nyert, mely a költ-
ség teljes nettó összege, a településnek ön-
részként az áfa összegét kellett állnia.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

A játszótér a sportpálya keleti részén került 
elhelyezésre. Központi eleme egy csúszdával 
és hintával kombinált játékvár, melyet szá-
mos további játék, homokozó és padok egé-
szítenek ki. A játszótér környékét parkosítot-
ták és kerítéssel vették körül, így éjszakára 
zárva tartható. 
A régi eszközöket elbontották, azonban a 
helye nem marad kihasználatlanul, ugyanis itt 
ezentúl két szabadtéri ping-pong asztal, 
padok és biciklitároló várják a sportolni és 
pihenni vágyókat. 
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egyáltalán nincs késő, ugyanis szeptember 3. 
16 óráig van lehetőség jelöltet ajánlani. Aki 
képviselő-jelöltként kíván indulni, annak a te-
lepülésen az ajánlószelvények 1%-át (várha-
tóan 5 darab), a polgármester-jelöltnek a 3%-
át (várhatóan 15 darab) szükséges összegyűj-
tenie, amire két hét áll rendelkezésre (augusz-
tus 19-től szeptember 3-ig). Fontos még meg-
jegyezni, hogy ellentétben az országgyűlési 
választással, itt nem csak a magyar állampol-
gárok szavazhatnak vagy indulhatnak jelölt-
ként, hanem minden 18 év feletti helyi lakos, 
így a külföldiek is (de csak képviselőként). 
Szót kell még ejteni a megyei közgyűlés tag-
jainak megválasztásáról is, ez is a helyi ön-
kormányzati választással egy időben fog tör-
ténni, itt a polgárok pártok listáira szavazhat-
nak, a közgyűlés a kapott szavazatok arányá-
ban fog összeállni. 
Szavazni október 3-án 6 és 19 óra között le-
het majd. Bíztatok mindenkit a részvételre, 
hiszen saját falunk jövőjéről döntünk. 
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A Szent István utca egy részlete 1959-ben 
és 2008-ban. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

További régi képek találhatók a faluról a 
www.felsopahok.hu honlapon, ahova sze-
retettel várjuk az Önök archív felvételeit is! 

 

 
 
Az országgyűlési választás eredményeit 
talán már mindenki ismeri, azonban érde-
mes megvizsgálni a felsőpáhoki adatokat is. 
 

A 487 szavazásra jogosult felsőpáhokiból 
331 ment el voksolni, közülük 327 adott le 
érvényes szavazatot, ez 67,97%-os részvétel, 
szemben az országos 64,38%-kal. Országos-
an a Fidesz-KDNP 52,73%-os eredménnyel 
nyert. Zala megyében ez az arány már 
57,21%, míg Felsőpáhokon még kiugróbb, 
79,51%-os, ami 260 szavazatot jelent. Orszá-
gosan az MSZP lett a 2. (19,30%), míg a 
Jobbik a 3. (16,67%), Zala megyében 
fordított sorrendben végeztek (16,91% a 
16,85%-kal szemben).  Felsőpáhokon a Job-
bik listája 31 szavazatot kapott (9,41%), míg 
az MSZP-re 17-en szavaztak (5,20%).  Ná-
lunk is az LMP végzett a 4. helyen, Felsőpá-
hokon 12 szavazatot kaptak (3,67%). Az em-
lítetteken kívül településünkön az MDF ka-
pott még 5, az MSZDP pedig 2 szavazatot. 
Az egyéni képviselőjelöltek közül körzetünk-
ben Manninger Jenő (Fidesz-KDNP) nyert 
63,87%-kal, megelőzve az MSZP-s Mohácsi 
Józsefet (19,70%) és a Jobbikos Dr. Pap Er-
vint (16,43%). Felsőpáhokon Manninger 264 
szavazatot kapott (80,73%), Pap 39-et 
(11,93%), míg Mohácsi 24-et (7,34%). Man-
ninger már az első körben mandátumot szer-
zett, így nem került sor második fordulóra. 
 

 
 
 

A tavalyi falunapon már kaphattunk ízelí-
tőt abból, hogy milyen érdekes és látvány-
os sport a trial motorozás. Nagy László ezt 
a sportot űzi. Vele beszélgettünk. 
 

- Mi az a trial motorozás? 
- Motorsport, aminek a lényege kisebb-nagy-
obb akadályok leküzdése. Inkább ügyességi 
sport, nem a sebesség számít. Fontos a mo-
torral való összhang, az erőnlét (70 kg körül 
van egy ilyen motor, azt dobálni kell ide-
oda), de a leglényegesebb az egyensúly. A 
kuplunggal és a gázzal is finoman kell bánni, 
ehhez szükséges némi motoros tudás. Való-
színűleg  a világ legolcsóbb technikai sportja. 
 

- Hogy találtál rá erre a sportra? 
- Keszthelyi barátaim régen falunapra mindig 
kijártak robogóval. Egyszer aztán hívtam ő-
ket, hogy jöjjenek bemutatózni, és kiderült, 
hogy váltottak trialra. Láttam őket, és megtet-
szett, amikor kipróbáltam. Októberben kezd-
tem el végülis űzni. Először áprilisban vettem 
részt egy meghívásos versenyen Ausztriában, 
ahol 6. lettem a kategóriámban. 
 

- Mennyi gyakorlást igényel ez a sport, hol 
lehet egyáltalán edzeni? 
- Edzeni a földön is lehet, nem kell hozzá 
különösebb akadály. Ott lehet gyakorolni az 
egyensúlyt, pattogásokat stb. Be se kell hozzá 
indítani a motort. Mi általában szombaton és 
vasárnap edzünk 3-4 órákat Gyenesen, ott 
van egy épített pályánk. Ha valaki szeretne 
trialozni, bátran jöhet hozzám, 14 éves  kor kö- 

 
 
 

Finoman szólva sem zárt felejthetetlen sze-
zont a Felsőpáhok SC focicsapata. Együt-
tesünk 5 győzelem és 1 döntetlen mellett 
24 vereséget szenvedett, a tabella 13. 
helyén végzett. Jövőre javítunk! 
 

Az őszi idényről már ko-
rábbi számunkban beszá-
moltunk, erre most nem 
térek ki. A tavaszi idényt 5 
vereséggel kezdte a csapat, 
melyek nagyobb része 
nem volt meglepő, a fájó inkább az volt, 
hogy ezeken gólt sajnos csak egyszer sikerült 
rúgni. Aztán a következő fordulóban a remek 
második félidei teljesítménynek köszönhető-
en 2-0-s hátrányból felállva sikerült megsze-
rezni az idei első pontot Nemesbük ellen. A 
döntetlent újabb 4 vereség követte, ezek kö-
zött voltak fájóak is, de legalább elvétve már 
gólokat is sikerült rúgni. 
Az utolsó öt forduló viszont úgy sikerült, 
ahogy ez a csapattól elvárható volt. Három 
győzelem mellett ekkor két tisztes vereséget 
szenvedett el az együttes. Bár Rezi ellen 50 
percnyi jó játék után magunkra húztuk a ven-
dégeket, de szerencsére a három pontot így is 
sikerült megszerezni (3-2). Ezt egy Zalakop-
pány elleni idegenbeli 2-1-es győzelem 
követte. A negyedik Zalaszentlászló ellen  
 
 
 

rül már nyugodtan 
lehet próbálkozni. 
 

- Hogyan pontozzák 
a versenyeket? 
- Szintidő van, és a 
hibákért pontokat 
vonnak le. Alapvető 
hiba a lábletétel, 
amiért büntetőpont 

jár (max 3), 5 pont jár esésért, pályatévesztés-
ért stb. Összesen egy versenyen 30 szekciót 
kell teljesíteni (ez nem feltétlenül 30 külön-
böző pálya), ebből áll össze az eredmény. 
Természetesen több pályakategória van, aka-
dályok mérete, nyomvonal nehézsége külön-
bözik. Szabadtéri verseny általában természe-
tes akadályokból van megépítve, de bármiből 
lehet. 
 

- Hogy néz ki a versenyrendszer és milyen 
eredményeid vannak? 
- Jelenleg a kezdő kategóriában versenyzek, 
jövőre feljebb lépek. A bajnokság 6 forduló-
ból áll (plusz beszámít egy nyitrai verseny is). 
Az első és a második forduló Százhalombat-
tán volt, ott 7., majd 6., aztán Keszthelyen 4., 
végül Nógrádsipeken 2. lettem. Még hátra 
van egy mosonmagyaróvári dupla kör. Jelen-
leg országosan a 3. helyen állok. 
 

- Tehát 7., 6., 4., majd 2. hely. Akkor most az 
első jön, nem? 
- Hát, szeretném… 
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3-1-es vereséget szenvedtünk, majd a bajnok 
Hévíz II. nyert magabiztosan Páhokon. Az 
utolsó fordulóban aztán a remek első félidei 
teljesítményének köszönhetően 3-2-es győ-
zelmet aratott Felsőpáhok Zalaudvarnok 
felett (akik ősszel még 7-0-ra verték csapa-
tunkat). 
Összességében nem túl fényes az eredmény-
sor, még az irreálisan nehéz megyei III. osz-
tály ellenére sem (régen egy osztállyal lejjebb 
szerepeltünk), de a csapat mindvégig kitar-
tott, ráadásul javuló formát mutatott. Az 
együttes 143 kapott találat mellett 37 gólt 
szerzett, ezeken 11 játékos osztozott. A házi 
gólkirály Sárvári lett 7 góllal, őt a 6-6 találat-
os Dely és Porel, valamint az 5 gólos Major 
követi. A szezon során 26 játékos szerepelt, a 
legtöbb meccsen (29) Hegyi Tamás lépett pá-
lyára, ő játszott a legtöbbet is, összesen 2427 
percet. Az átlagpontszámok alapján a legjobb 
teljesítményt Molnár Zsolt nyújtotta. 
Bíztató a következő szezon előtt, hogy elég 
sok a fiatal játékos (öt 20 év alatti), ráadásul a 
csapat gerince együtt marad, hozzájuk érkez-
nek helyi játékosok, valamint a környező 
településekről erősítést jelentő „légiósok”. 
 

Részletes statisztikák, képek és beszámolók 
elérhetők a www.felsopahok.hu oldalon. 
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